
 

 

Zápis z jednání Spolkové rady Svazu chovatelů ovcí a koz z.s. (Spolek), konané dne  
27. 2. 2024 od 15 hodin přes aplikaci Teams 
Podle prezenční listiny bylo přítomno 13 členů Spolkové rady Svazu chovatelů ovcí a koz 
z.s: Martin Carbol, Ing. Roman Cieślar, Jan Hála, Ing. Jiří Huml, Ing. Tomáš Klíma,  
Ing. Richard Konrád, Petr Kříž, Milada Kvirencová, Michaela Kvisová, Josef Pulíček ml., 
Pavel Slovák, Ing. Ladislav Strnad, Ing. Jan Vejčík. 
Omluveni: Ing. Martin Hošek, Ing. Marie Jahodová, Ing. Václav Kovář 
Za Revizní komisi spolku: Mgr. Jan Kováč  
 
Program jednání:  
1. Zahájení  
2. Plnění usnesení Členské schůze - Republikového shromáždění a Spolkové rady Spolku  
3. Aktuální informace o činnosti Spolku  
4. Informace o hospodaření Spolku a Svépomocného fondu v roce 2023  
5. Svolání Členské schůze – Republikového shromáždění delegátů – 13. 4. 2024 Hotel Luna,  
    Kouty  
6. Diskuse, různé  
7. Závěr  
 

1) Jednání předsedal Ing. Konrád, který konstatoval, že zasedání Spolkové rady je 
usnášeníschopné a Spolková rada bude jednat podle programu uvedeného na pozvánce. 
Jako zapisovatele SR určila Ing. Richarda Konráda, jako ověřovatele Ing. Jiřího Humla 
a Michaelu Kvisovou.                

2) Kontrola usnesení 
Usnesení Spolkové rady č. 18/2016  
Spolková rada ukládá představitelům jednotlivých útvarů Spolku dodržování jednacího 
řádu a stanov Spolku s důrazem na odesílání pozvánek a předávání zápisů z jednání, 
zejména Revizní komisi.  
Úkol trvá. 
Usnesení Spolkové rady č. 57/2018  
Spolková rada požaduje po jednotlivých složkách Spolku, aby na všech akcích 
podporovaných Spolkem a na všech propagačních materiálech bylo umístěno oficiální 
logo Spolku, které bude viditelně umístěno a také zdokumentováno. Umístění loga je 
podmínkou finanční podpory akce. Úkol trvá. 
Usnesení Spolkové rady č. 10/2019 
Ukládá předsedům chovatelských klubů provedení revize členské základny.  
Úkol trvá. 
Usnesení Spolkové rady č. 4/2020 
Spolková rada ukládá Předsednictvu Spolku zlepšit propagaci Spolku – informace 
o činnosti formou bannerů, článků v odborném tisku a na internetu.  
Úkol trvá. 
Usnesení Spolkové rady č. 6/2021 
Spolková rada ukládá Předsednictvu Spolku jednat v ochraně proti predátorům 
ve prospěch chovatelů ovcí a koz České republiky.  
Úkol trvá. 
Usnesení Spolkové rady č. 15/2021  
Spolková rada ukládá Předsednictvu Spolku a Redakční radě Zpravodaje nepublikovat 
ve spolkových tiskovinách a na webových stránkách Spolku informace, které jsou 



 

 

v rozporu se stanovisky Spolku a v rozporu s rozvojem chovu ovcí a koz v České 
republice.  
Úkol trvá. 
Usnesení Spolkové rady č. 22/2022  
Ukládá Předsednictvu dále jednat k řešení navrácení blokovaných finančních prostředků 
od Sberbank. 
Úkol trvá.  
Usnesení Spolkové rady č. 31/2022 
Spolková rada pověřuje Předsednictvo Spolku pokračovat v jednáních pro odstranění 
zákazu ošetřování paznehtů ve vlastním stádě ovcí a koz chovatelem v příslušných 
zákonech.  
Úkol trvá. 
Usnesení Spolkové rady č. 41/2023 
Spolková rada schvaluje úpravu šlechtitelských programů pro plemena ovcí KA, OU, T 
a plemena koz AN, BU a pověřuje Ing. Konráda předání programů na MZe ke schválení. 
Z důvodu, že všechny ŠP koz budou muset být doplněny o kapitolu zajištění analýz 
pro stanovení genomické plemenné hodnoty plemenných koz, budou po dohodě s MZe 
upravené ŠP předány po tomto doplnění (leden 2024). 
Připraveno na schválení na dnešním jednání. 
Usnesení Spolkové rady č. 45/2023 
Spolková rada schválila předložené hodnocení činnosti a hospodaření Spolku a stav 
Svépomocného fondu.  
Splněno  
Spolková rada pověřuje ředitele spolku o zpracování ekonomického rozboru ročních 
nákladů k provozu webových stránek do konce roku 2023. Úkol trvá. 
Spolková rada požaduje ještě konkrétnější analýzu nákladů na provoz webu a dotační 
aplikace. Paní Kvisová a Ing. Vejčík nadefinují konkrétní požadavky na cenu prací. Termín 
do 31. 3. 2024. 
 
16:00 jednání opustil Petr Kříž 
 
Usnesení Spolkové rady č. 46/2023  
Spolková rada schvaluje projednaný návrh odměn, ukládá ekonomickému oddělení Spolku 
vyplatit odměny ve zbývajících výplatních termínech roku 2023 a připravit smlouvy 
s jednotlivými příjemci odměn. 
Splněno 
Usnesení Spolkové rady č. 49/2023 
Spolková rada schvaluje předložený návrh, aby informace o placení členských příspěvků 
na rok 2024 byla ve Zpravodaji č. 1/2024 zveřejněna na titulní straně. 
Splněno 
Usnesení Spolkové rady č. 50/2023 
Spolková rada bere informaci o nefunkčnosti pohotovostního plánu pro řešení situace 
výskytu problematických jedinců vlka na vědomí a pověřuje Předsednictvo Spolku zahájit 
jednání se Zemědělským výborem Poslanecké sněmovny ČR. 
Úkol trvá 
 
 
 



 

 

3) Aktuální informace o činnosti Spolku 
a) Ing. Konrád seznámil přítomné s pokračováním řešení kauzy se SZIF. Zatím odloženo, 
čeká se na rozhodnutí soudu (kauza u včelařů).  
b) Ing. Cieślar informoval SR o informacích, které jsme obdrželi mailem dne 8. 2. 2024 
v 17,43 hodin od MŽP, ke změně výpočtu hektarové sazby za újmu k návrhu "vlčí" novely 
vyhlášky č. 432/2005 Sb.. Předsednictvo konstatovalo, že na listopadovém jednání v roce 
2023, kterého jsme se účastnili, bylo vše řádně projednáno a schváleno. Následně byly 
sazby výpočtu hektarové sazby za újmu zveřejněni na stránkách MŽP a AOPK (leden 
2024) s tím, že od 1. března 2024 bude vyhláška legislativně schválená a chovatelé si 
budou moci žádat o újmu ve schválených a zveřejněných sazbách. Je tedy velkým 
překvapením, že došlo k přepočtu těchto sazeb v podstatě bez možnosti předešlého 
projednání. Předsednictvo se poté obrátilo s požadavkem po MŽP a AOPK, aby na svých 
webových stránkách zveřejnili a vysvětlili důvody, proč došlo na poslední chvíli a 
v podstatě bez možnosti projednání s námi, k přepočtu těchto hektarových sazeb. 
Předsednictvo konstatuje, že se s tímto novým výpočtem hektarových sazeb za újmu 
neztotožňuje, ale nechce legislativní schválení této vyhlášky zablokovat a z těchto důvodů 
doporučujeme MŽP a MZe předložení LRV 12. 2. 2024. Nyní se čeká na schválení této 
novely LRV. 
c) Informace o dotacích za rok 2023 podal Ing. Konrád. Sazby na dotace v programu 2.A. 
a 9. byly MZe schválené v maximálních sazbách. SZIF dostal pokyn zahájit administraci 
jednotlivých dotačních titulů (první polovina března). 
Na rok 2024 se podařilo do Zásad Národních dotací prosadit nové dva dotační tituly: 
2. A. a. Podpora ověřování původu –  
Podpora uznanému chovatelskému sdružení na zajištění analýz pro stanovení genomické 
plemenné hodnoty plemenných ovcí a plemenných koz. 
Kde by dotace měla být do 70 % nákladů na analýzu vykonávanou třetí stranou nebo jejich 
jménem s cílem stanovení genomické plemenné hodnoty a ověření původu. Zbylé 
procento nákladů na stanovení analýzy hradí ze svých zdrojů chovatel. 
2. A.e.2.k.2. Podpora chovateli na plemennou jehnici nebo kozičku s doloženou 
plemennou hodnotou, vybranou uznaným chovatelským sdružením do plemenitby, 
zařazenou ve výsledných plemenných třídách, zapsanou do plemenné knihy a 
zařazenou do vlastního chovu v období od 1. 1. 2024 do 30. 6. 2024 a evidovanou 
v kontrole užitkovosti k 30. 6. 2024. 
● 2. A.e.2.k.2.a. do 3 500 Kč na 1 kus jehnice 
● 2. A.e.2.k.2.b. do 3 500 Kč na 1 kus kozičky 
Ing. Konrád dále informoval o dokončení příprav dotačních titulů 20. G. – welfare ovcí a 
koz. MZe celý materiál již legislativně dokončilo a zasílá ho Evropské komisi k notifikaci. 
Když půjde vše dle předpokladů, měly by být tyto dotační tituly schválené na rok 2025 a 
budou součástí Zásad Národních dotací pro rok 2025. 
d) Ing. Konrád informoval, o tom, že Vrchní soud v Praze rozhodl o správnosti rozhodnutí 
soudu prvního stupně, který nepochybil při rozhodnutí o vyplacení finančních prostředků, 
které připravila likvidátorka. Neshledal tedy odvolání společnosti LitFin SPV 9, s.r.o., jako 
odůvodněné. Dovolání proti tomuto rozhodnutí lze podat k Nejvyššímu soudu po dobu 
dvou měsíců od data zveřejnění – 15. 2. 2024. Lze tedy očekávat, že vyplácení peněz 
klientům Sberbank.(SCHOK 13.996.214,30 Kč) začne po uplynutí této lhůty – po 15. 4. 
2024.  
Tvorba nového software pro PK ovcí a koz byla zatím z důvodu nedostatku finančních 
prostředků odložena. Počítá se, že jakmile dostaneme zpět finanční prostředky, okamžitě 



 

 

zahájíme přípravné práce (svolání pracovní skupiny – březen 2024). 
 
V 16,20 se k jednání připojil Ing. Martin Hošek 
 
Usnesení Spolkové rady č. 51/2024 
Spolková rada bere informace na vědomí. 
 
Usnesení Spolkové rady č. 52/2024 
Předsednictvo navrhuje, aby zbylých 30 % nákladů na analýzu stanovení genomické 
plemenné hodnoty a ověření původu bylo hrazeno: 50 % z finančních prostředků Spolku a 
50 % z finančních prostředků chovatele (bude fakturováno dle počtu odebraných vzorků  
zvířat z chovu). 
 
Spolková rada schvaluje, aby zbylých 30 % nákladů na analýzu stanovení genomické 
plemenné hodnoty a ověření původu bylo hrazeno: 50 % z finančních prostředků Spolku a 
50 % z finančních prostředků chovatele (bude fakturováno dle počtu odebraných vzorků 
zvířat z chovu). 
 
Pro 1        proti    7        zdržel se 5 
Usnesení nebylo přijato  
 
Usnesení Spolkové rady č. 53/2024 
Paní Kvisová navrhla: zbylé procento nákladů na analýzu pro stanovení genomické 
plemenné hodnoty a ověření původu plemenných ovcí a plemenných koz (minimálně 30 
%)  hradí ze svých zdrojů chovatel. Členům Spolku může být poskytnuta sleva až do výše 
50 % z  této částky. 
 
Pro 8    proti  0        zdržel se  5 
Usnesení bylo přijato  
 
Usnesení Spolkové rady č. 54/2024 
Pro rok 2024 Spolková rada rozhodla  o udělení slevy ve výši 50 % vzniklých nákladů 
chovatele na analýzu pro stanovení genomické plemenné hodnoty a ověření původu 
plemenných ovcí a plemenných koz. 
  
Pro 13    proti  0        zdržel se  0 
Usnesení bylo přijato  
 
 
4) Ing. Klíma seznámil přítomné s předběžnou výsledovkou o hospodařením Spolku za rok 
2023. Členové Spolkové rady obdrželi výsledovku roku 2023. Hospodářský výsledek je 
zatím ve výši + 618.913,54 Kč. Dohadnými položkami jsou zatím zaúčtované dotace MZe 
ve výši 8.396.581,- Kč, kde zatím ještě nemáme doručené rozhodnutí o přiznané výši 
dotace a ani poslané peníze. Dotaci za KU ovcí (4 %) a dotaci z KU koz (4%) ještě 
zaúčtovanou nemáme, protože ji zatím nejsme schopni spočítat. Bude to něco kolem 
100.000,- Kč. Svépomocný fond eviduje jen jednu nesplacenou splátku ve výši 4.200,- Kč 
od Henych Semir. S chovatelem se komunikuje o zaplacení. 
Na účtech Spolku je k 25. 2.: RFB 1.283.988,62 Kč, UCB 255.556,77 Kč. Půjčka od 



 

 

ČMSCH 1.950.000,- Kč (termín vrácení je do 30. 4. 2024). Bude vráceno ihned po 
obdržení dotací od MZe. 
 
 
Usnesení Spolkové rady č. 55/2024 
Spolková rada schválila předloženou předběžnou závěrku o hospodaření Spolku za rok 
2023 a stav Svépomocného fondu. Spolková rada pověřuje Předsednictvo Spolku 
dokončit účetní závěrku za rok 2023 a předložit ji ke schválení Členské schůzi – 
republikovému shromáždění delegátů. 
 
Pro 12    proti  0  zdržel se  1 
Usnesení bylo přijato  
 
5) Svolání Členské schůze – republikového shromáždění delegátů Spolku 
Členská schůze – republikové shromáždění delegátů Spolku se uskuteční dne 13. 4. 2024 
v Kongresovém hotelu Luna, Kouty 77 od 10,00 hodin. 
Program:  
1. Zahájení 
    a) volba mandátové a návrhové komise 
    b) určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu 
2. Kontrola usnesení 
3. Zpráva o činnosti Spolku v roce 2023 
4. Zpráva o hospodaření a účetní závěrka 2023 
5. Zpráva Revizní komise 
6. Schválení odměn Revizní komise 
7. Projednání a schválení plánu činnosti Spolku na rok 2024 
8. Projednání a schválení záměru hospodaření v roce 2024 
9. Různé – činnost společnosti Oveko, a.s., Svépomocného fondu, činnost krajských 
sdružení, činnost chovatelských klubů 
10. Diskuse 
11. Závěr  
 
Usnesení Spolkové rady č. 56/2024 
Spolková rada svolává Členskou schůzi – republikové shromáždění delegátů Spolku na 
13. 4. 2024, Kongresový hotel Luna, Kouty od 10,00 hodin. Schvaluje program Členské 
schůze – republikového shromáždění delegátů a ukládá Předsednictvu zajistit její přípravu 
a organizaci. 
 
Pro  13  proti 0   zdržel se 0   
Usnesení bylo přijato  
 
6) Různé 
a) Ing. Konrád předložil na schválení úpravu šlechtitelských programů plemen ovcí T, OU, 
KA, LA, VF, SL, které byly schválené Radou PKO dne 16. 2. 2024 a úpravu šlechtitelských 
programů všech plemen koz – B, H, AN, S, A, BU, W, K, M, ZH, které byly schválené 
Radou PKK dne 22. 2. 2024. 
  
 



 

 

 
Usnesení Spolkové rady č. 57/2024 
Spolková rada schvaluje úpravu šlechtitelských programů plemen ovcí T, OU, KA, LA, VF, 
SL, které byly schválené Radou PKO dne 16. 2. 2024 a úpravu šlechtitelských programů 
všech plemen koz – B, H, AN, S, A, BU, W, K, M, ZH, které byly schválené Radou PKK 
dne 22. 2. 2024 a pověřuje Předsednictvo Spolku předání těchto programů na MZe. 
  
Pro 13    proti  0  zdržel se  0 
Usnesení bylo přijato  
 
7) Závěr 
Jednání ukončil Ing. Konrád v 18,05 hodin po vyčerpání všech bodů programu. 
 
 
Zapsal: Ing. Richard Konrád                                           
 
 
 Ověřil: Ing. Jiří Huml 
 
            Michaela Kvisová 


